

**Webinar N°3 on "The fundamental importance of education  
for interreligious & Interconvictional dialogue"  
Monday March 27, 2023 at 17:00 via zoom**

**Register in advance for this meeting**

<https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZEpcOGspzwrGNym49ldtsoyzL31sYRydFTi>

*After registering, you will receive a confirmation email containing information about joining the meeting.*

The webinar aims to focus on the fundamental importance and role of education in the many forms of interreligious and Interconvictional dialogue groups that already exist in cities and communities.

Despite all the remarkable efforts, one cannot help but notice that the desired expanded and tolerant communication skills do not necessarily lead to an improved and balanced understanding of the Other. Which educational and training aspects need to be focused on in order to lead to a more understanding, tolerant, balanced and respectful coexistence of the involved religions and convictions?

Nevertheless, in all religions and world views, behaviours and basic attitudes are based on values. Values are generally not purely abstract concepts, but are closely connected with emotions that are extensive and very complex. To recognise and understand them in the other is facilitated by education - but not alone.

The webinar will explore the question of how effective education and training are in helping people to understand each other's values and attitudes, and the emotions that are connected to them. It is essential to find and show new ways to empower existing religious and Interconvictional dialogue groups, to turn their attention to the importance and role of education - formal and informal - and to make it more inclusive and thought-provoking. **Education is elementary in reducing the perception of otherness and enable social cohesion.**

**With the participation of INGOs:** Mind with Heart, EMOUNA, LOGOï and others....

Information soon on: <https://www.coe.int/en/web/ingo/interreligious-and-interconvictional-dialogue>

---

**Comité pour le dialogue interreligieux et interconvictionnel de la Conférence des OING, Conseil de l'Europe**

**Webinaire N°3 sur "L'importance fondamentale de l'éducation  
pour le dialogue interreligieux et interconvictionnel"  
Lundi 27 mars 2023 à 17 h 00 par Zoom**

**Inscrivez-vous par avance**

<https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZEpcOGspzwrGNym49ldtsoyzL31sYRydFTi>

*Après inscription, vous recevrez une confirmation par mail avec la procédure à suivre pour vous joindre au webinaire*

Le webinaire vise à mettre l'accent sur l'importance et le rôle fondamental de l'éducation dans les nombreuses formes de groupes de dialogue interreligieux et interconvictionnel qui existent déjà dans les villes et les communautés.

Malgré tous les efforts remarquables, on ne peut s'empêcher de constater que les compétences de communication élargies et tolérantes souhaitées ne conduisent pas nécessairement à une compréhension améliorée et équilibrée de l'Autre.

Sur quels aspects de l'éducation et de la formation faut-il mettre l'accent pour aboutir à une coexistence plus compréhensive, tolérante, équilibrée et respectueuse des religions et convictions concernées ?

Néanmoins, dans toutes les religions et visions du monde, les comportements et les attitudes fondamentales sont fondés sur des valeurs. Les valeurs ne sont généralement pas des concepts purement abstraits, mais sont étroitement liées à des émotions multiples et très complexes. Leur identification et leur compréhension par l'autre sont facilitées par l'éducation, mais pas seulement.

Le webinaire examinera la question de savoir dans quelle mesure l'éducation et la formation sont effectives pour aider les gens à comprendre les valeurs et les attitudes de l'autre, ainsi que les émotions qui y sont liées. Il est essentiel de trouver et de faire découvrir de nouveaux moyens de dynamiser les groupes de dialogue religieux et interconvictionnel existants, de porter leur attention sur l'importance et le rôle de l'éducation - formelle et informelle - et de la rendre plus inclusive et propice à la réflexion.

**L'éducation est fondamentale pour réduire la perception de l'altérité et assurer la cohésion sociale.**

**Avec la participation des OING : Mind with Heart, EMOUNA, LOGOÏ et d'autres ....**

Infos prochainement sur: <https://www.coe.int/fr/web/ingo/interreligious-and-interconvictional-dialogue>